
Protokół nr 4/2022 
z posiedzenia Warszawskiej Rady Seniorów 

w dniu 22 czerwca 2022 r. 
w Kamienicy Braci Jabłkowskich w Warszawie 

Członkowie i eksperci obecni wg listy obecności – zał. nr 1 – lista 
Zaproszeni goście: 
1. Michał Szczerba Poseł na Sejm RP, 
2.Ewa Kolankiewicz, Monika Gołębiowska – Centrum Komunikacji Społecznej 
3. Marlena Muszyńska, Małgorzata Borys-Dziedzic – Biuro Pomocy i 
    Projektów Społecznych, 
4.Paweł Rabiej – Uczelnia Korczaka. 

Porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Prezentacja miejsca – dr Jan Jabłkowski. 

3. Wręczenie podziękowań za pracę w WRS i powołań nowym członkom. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w regulaminie Konkursu „Miejsce 
Przyjazne Seniorom” – BPiPS. 

5. Podjęcie stanowiska w sprawie siłowni miejskich. 

6. Informacja o budżecie obywatelskim – Centrum Komunikacji Społecznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Prezydium. 

8. Zadania do realizacji; sprawy wniesione i różne. 

Ad. 1 

Porządek obrad został przyjęty przez aklamację. 

Ad. 2 

Dr Jan Jabłkowski oprowadził zebranych po historycznym już budynku,  Domu 
Towarowym Braci Jabłkowskich, pokazał wspaniale zachowany witraż i 
zapoznał z historią powstania rodzinnej firmy. Serdecznie podziękowaliśmy za 
możliwość odbycia naszego spotkania w miejscu, które jest częścią historii 
Warszawy. Otrzymaliśmy także dwie publikacje opisujące historię miejsca i 
rodzinnej firmy. 

W tym miejscu M. Żuber-Zielicz udzieliła głosu Michałowi Szczerbie Posłowi 
na Sejm RP, inicjatorowi wielu projektów senioralnych.  
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M. Szczerba poinformował o pracach Sejmu, wiążących się z polityką 
senioralną, wyszedł z inicjatywą zorganizowania posiedzeń WRS w Sejmie i 
Najwyższej Izbie Kontroli. 
I. Wrześniewski zwrócił się do M. Szczerby, w sprawie, podnoszonej już przez 
niego wcześniej, wprowadzenia przez rząd rozwiązań podatkowych, które nie są 
korzystne dla osób starszych, pracujących, dotyczy to naliczeń podatkowych od 
wynagrodzeń. 
E. Błaszczak zauważyła, że w warunkach kryzysu finansowego sytuacja 
ekonomiczna seniorów pogarsza się, zwolnienia podatkowe pogorszyły sytuację 
grupy otrzymującej świadczenie w wysokości 1200 – 1500 zł. Nie mogą oni 
obecnie odliczać wydatków na leki, kosztów rehabilitacji, wyjazdów 
rehabilitacyjnych. System waloryzacji uważa za wadliwy, jej zdaniem 
waloryzacja kwotowa byłaby sprawiedliwa społecznie.   

Ad. 3 

Pani Marlena Muszyńska –Dyrektorka Biura Pomocy i Projektów Społecznych 
wręczyła podziękowania za pracę w Warszawskiej Radzie Seniorów: 
 Renacie Banasiak, Marii Pokój, Krystynie Śmigielskiej i Ireneuszowi 
Wrześniewskiemu.  
Następnie powołania do WRS otrzymali:  
Ewa Mańkowska – Rada Seniorów Dzielnicy Bemowo, Andrzej Sochaczyński – 
delegowany przez Branżową Komisję Dialogu Społecznego ds. UTW, Krystyna 
Śmigielska – Rada Seniorów Dzielnicy Mokotów, Ireneusz Wrześniewski – 
Rada Seniorów Dzielnicy Rembertów. Wszystkim serdecznie gratulujemy 
nominacji. 

Ad. 4 

Małgorzata Borys-Dziedzic – Kierowniczka Zespołu Realizacji Polityki 
Senioralnej przedstawiła proponowane zmiany w Regulaminie Konkursu 
„Miejsce Przyjazne Seniorom”. Poinformowała, że: 

1. proponowane zmiany zostały wypracowane przez Kapitułę, 

2. większość proponowanych zapisów to zmiany porządkujące, mające na celu 
ułatwienie pracy Kapituły i usprawniające przebieg konkursu, dostosowujące 
do przepisów prawnych i organizacyjnych (nie ma strony „Senioralna”, 
zmienił się adres kancelarii, nieaktualne jest odniesienie do nieistniejącego 
Programu „Warszawa Przyjazna Seniorom 2013 – 2020”), 

3. wprowadzono zapis, że Kapituła może obradować przy połowie jej składu 
(poprzednio 100% składu), doświadczenia z okresu pandemii pokazały 
konieczność wprowadzenia zmiany, 
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4. zwiększono skład Kapituły o jedną osobę, przedstawiciela Biura Pomocy i 
Projektów Społecznych., 

5. regulamin należało dostosować do przepisów RODO, poprzez dodanie 
klauzuli o przetwarzaniu danych osobowych, załącznik 1b. 

Ireneusz Wrześniewski odniósł się do zapisów projektu regulaminu: 

1. § 4.1.1. jest zał. 3 a powinno być 2 – zmiana przyjęta przez BPiPS, 

2. § 2 pkt 5  „Podmiot otrzymujący certyfikat może ponownie ubiegać się o 
jego przyznanie po upływie 3 lat od dnia przyznania” – zapis na wydźwięk 
zakazujący, proponuje zmianę na „certyfikat jest ważny przez 3 lata” lub 
„ jest przyznawany na okres 3 kolejnych lat”. 
M. Żuber-Zielicz dodała, że podmioty mogą się zgłaszać w roku kiedy 
kończy się certyfikat do następnej edycji Konkursu. 
Propozycja przyjęta przez BPiPS do przeformułowania zapisu, 

3. §2 pkt 7 „Z udziału w Konkursie wyłączone są podmioty, które statutowo 
podejmują działania na rzecz seniorów lub powołane zostały w celu 
podejmowania takich działań” – eliminujemy w ten sposób wszystkie 
podmioty zajmujące się seniorami, proponuje dodać „chyba, że podejmują 
działania wykraczające poza ich statut lub regulamin”;  
M. Muszyńska przypomniała, że certyfikaty były przyznawane tym 
Ośrodkom Pomocy Społecznej, Urzędom Dzielnic, które wykazały 
podejmowanie działań wykraczających poza nałożone na nich statutowo. 
Dodała, że każdorazowo wnioski tych instytucji były dyskutowane, ale 
zapadała decyzja o przyznaniu certyfikatów. 
BPiPS przyjęło propozycję zmiany, poprzez uzupełnienie zapisu. 

Kolejno B. Laskowska przywołała zapisy § 5 Regulaminu, dotyczące 
przyznawania certyfikatów indywidualnych, Zaproponowała dopisanie punktu 
mówiącego, że o wyróżnienie nie mogą się ubiegać osoby będąca członkami 
Rad, w tym Warszawskiej Rady Seniorów. 
J. Sobota i M. Pokój nie zgodzili się z taką propozycją zmiany, uznali, że jeśli 
członkowie Rad, oprócz działalności w nich, wyróżniają się indywidualnymi, 
samodzielnymi działaniami na rzecz seniorów to mogą być im przyznane 
certyfikaty. 
B. Laskowska stwierdziła, że jej pogląd jest zbieżny ze zdaniem J. Soboty i M. 
Pokój, chodzi jej o to aby nie eliminować takich osób jednak wniosek zgłasza 
po tym, jak w 2019 roku nie otrzymała wyróżnienia dyrektorka biblioteki, a w 
uzasadnieniu podano, że jest członkinią Rady Seniorów Dzielnicy Wilanów.  
M. Żuber-Zielicz uznała za niepotrzebne doprecyzowanie zapisów, istniejący 
zapis jest otwarty. Dodała, że bardzo istotny jest dobrze napisany wniosek i jego 
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uzasadnienie.  
M. Muszyńska stwierdziła, że dodatkowe uzupełnianie będzie zapisem 
ograniczającym, zgodziła się ze zadaniem M. Żuber-Zielicz, że aby Kapituła 
mogła dokonać rzetelnej, sprawiedliwej oceny musi otrzymać wniosek pełny, 
dobrze uzasadniony. Dodała, że wszystkie uwagi są skrupulatnie zapisywane, bo 
w czasie pracy Kapituła ma wiele dylematów do rozwiązania. 
 
B. Laskowska nie podtrzymała swojego wniosku o uzupełnienie zapisów § 5 
projektu Regulaminu. 

I. Wrześniewski zaproponował, aby zakończyć dyskusję i przegłosować 
uchwałę.  

W wyniku głosowania, 16 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, 
członkowie WRS podjęli Uchwałę nr 3/2022 w sprawie przyjęcia Regulaminu 
Konkursu „Miejsce Przyjazne Seniorom”, z wniesionymi poprawkami – 
Uchwała zał. nr 2 

Ad. 5 

M. Żuber-Zielicz przypomniała, że projekt stanowiska został przesłany 
wszystkim członkom przed posiedzeniem. W stanowisku proponowane jest 
rozszerzenie zakresu urządzeń o takie, które będą dostosowane do wieku i 
możliwości osób starszych i pozwolą na wykonywanie ćwiczeń 
usprawniających, w tym osobom z niepełnosprawnością.  
J. Kroner zauważyła, że istotną sprawą jest także, aby nowo powstające siłownie 
były umieszczane z daleka od tras komunikacyjnych. 

W wyniku głosowania, 17 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, 
członkowie WRS przyjęli projekt stanowiska – stanowisko zał. nr 3.  

Ad. 6 

P. Monika Gołębiowska – przedstawicielka Centrum Komunikacji Społecznej, 
przedstawiła zebranym prezentację dotyczącą Budżetu Obywatelskiego, zasad 
zgłaszania i głosowania projektów – zał. nr 4 – prezentacja. 
Poprosiła zebranych o szerokie propagowanie w środowiskach senioralnych idei 
tego projektu, przytoczyła przykłady dobrego wykorzystania możliwości 
zgłaszania pomysłów przez seniorów – dla seniorów. Zadeklarowała możliwość 
szkoleń i wspólnych działań przy kolejnej edycji Budżetu Obywatelskiego.  

Ad. 7 

M. Żuber-Zielicz poinformowała, że związku tym, że Elżbieta Wiśniewska – 
Wiceprzewodnicząca przestała być członkiem WRS, zaszła konieczność 
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uzupełnienia składu Prezydium. Prezydium zarekomendowało powierzenie tej 
funkcji Krystynie Śmigielskiej, która dotychczas aktywnie włączała się w pracę 
Rady i będzie stanowiła duże wsparcie. 
W wyniku głosowania, 17 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, zebrani 
przyjęli Uchwałę nr 4/2022 w sprawie wyboru Krystyny Śmigielskiej na funkcję 
Wiceprzewodniczącej WRS – Uchwała zał. nr 5. 

Ad. 8 

1. Prezydium przygotowało indywidualną kartę deklaracji udziału w zadaniach 
WRS. Osoby, które tych kart nie wypełniły wcześniej poproszone zostały o 
zadeklarowanie udziału w proponowanych aktywnościach. Jedną z nich jest 
wakacyjna akcja „Świat Młodych Duchem”, zainicjowana przez 
Przewodniczącą, inspirująca do poznawania i zmieniania przez seniorów 
lokalnych miejsc. 

2. M. Pokój zgłosiła propozycję, aby dyskusja nad poszczególnymi 
zagadnieniami, wymagającymi uzgodnień, prowadzona była przy 
wykorzystaniu listy mailingowej WRS, z zastrzeżeniem aby adresy trafiły 
tylko do członków. 
Temat jest ważny, podnoszony już kolejny raz, postaramy się zaproponować 
sposób takich debat. 

3. WRS wchodzi w projekty edukacyjne, także międzypokoleniowe, jak 
pilotażowy projekt „Senior – Mentor – Edukacyjne wsparcie dla uczniów”, 
chcemy aby takimi inicjatywami zainteresowało się Biuro Edukacji i 
Warszawskie Centrum Innowacji Edukacyjno-Społecznych i Szkoleń. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca WRS zamknęła 
posiedzenie. 

Protokół sporządziła                                                 Przewodnicząca WRS 

Joanna Celińska                                                     Małgorzata Żuber-Zielicz 
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